
 PROTOKÓŁ Nr XX/16

z obrad XX  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  25 maja  2016 roku godz. 13.00

Obradom   sesji  przewodniczyła Pani  Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się  w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      Przewodnicząca Rady Gminy na  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca           1990 

roku  o samorządzie gminnym otworzyła XX sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 14 radnych i Rada jest 

władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, 

Panią Sekretarz, Panią Skarbnik i Zastępcę Skarbnika,  kierowników jednostek organizacyjnych gminy,

Głównego Księgowego Pana Roberta Kierskiego, Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych druha Stanisława Hermana, radnych i sołtysów oraz wszystkich 

pozostałych przybyłych na dzisiejszą sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Jacka Michalaka, który

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Jacek Michalak .

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Proponuje wprowadzenie

dodatkowo dwóch podpunktów w punkcie  podjęcie  uchwał.  Projekty  uchwał  zostały  omówione

przed sesją i dotyczą zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Krucz  oraz upoważnienia

Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umów użyczenia na okres 5 lat działek. Radni nie zgłosili sprzeciwu,

dlatego Przewodnicząca przystąpiła do głosowania.

W wyniku głosowania radni jednogłośnie wyrazili zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w/w

uchwał.  Następnie  Przewodnicząca  przeszła  do  przegłosowania  całego  porządku  obrad,  który

przyjęto jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
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   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad  XIX sesji

   e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 rok i udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Lubasz. 

2.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Lubasz za 2015 rok

2.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2015 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach Gminy Lubasz

2.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz

2.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok

2.5.dyskusja nad sprawozdaniem

2.6.podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

2.7.podjęcie uchwały w sprawie absolutorium

3. Przyjęcie uchwał w sprawie:

3.1. sprzedaży działek w obrębie wsi Sokołowo

3.2. określenia zasad udzielenia i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono 

stanowisko kierownicze oraz ustalenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli obowiązujących w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Lubasz 

3.3. zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Krucz na lata 2008-2018

3.4. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umów użyczenia na okres 5 lat działek 

131/2 i 161/2 położonych w Antoniewie.

3.5. zmian w budżecie

3.6. zmian w WPF

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

2



7. Zakończenie obrad.

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy 

Zabierając głos Pan Andrzej Macyszyn stwierdził, że zapoznał się z protokołem, który odzwierciedla 

przebieg obrad. Protokół jest bardzo obszerny, dlatego jako sekretarz obrad XIX sesji Rady Gminy 

Lubasz, która odbyła się w dniu 12 kwietnia br. wnioskuje o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni n ie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XIX  sesji przyjęto jednogłośnie bez 

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XIX sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było przeszła do kolejnego

punktu. Poprosiła Wójta o informację 

    

Ad.1   e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Wójt zabierając głos powiedział: „Szanowni Państwo ! Czas od ostatniej sesji Rady Gminy wypełniony

był  praca  nad  realizacja  tegorocznego  budżetu,  przygotowywaniem  projektów  unijnych  oraz

bieżącym realizowaniem zadań Gminy. Na uwagę Państwa zasługują następujące aspekty :

W  kwietniu  spotkałem  się  z  przedstawicielami  przedsiębiorców,  którzy  zostali  wytypowani  do

naszego  lokalnego  forum  gospodarczego  w  trakcie  styczniowego  noworocznego  spotkania

wszystkich przedsiębiorców z naszej Gminy. W forum tym zasiadają : Władysław Dymek – Prezes BS

Czarnków, Tomasz Sikora i Edmund Pilawski – PLASTMET Lubasz, Joanna Kaczmarowska – LUBACELL,

Adrian Skrzypczak Lubasz, Henryk Augustyniak – SERVIGUM Lubasz, Adam Szmyt i Krzysztof Kowal –

przedsiębiorcy  z  Krucza,  Przemysław Bednarek  –  MERCBED Lubasz,  Justyna Przyłucka – Gania  –

Dyrektor GOK Lubasz. Forum jednoznacznie określiło , że mam stanąć na jego czele, a w wąskim

gronie  osób  reprezentujących  forum  znaleźli  się  Pani  Justyna  Przyłucka  –  Gania  ,  Pan  Edmund

Pilawski i Pan Władysław Dymek. Przedsiębiorcy są żywo zainteresowani rozwojem Gminy Lubasz.

Zwrócili  uwagę  na  konieczność  opiniowania  pewnych  ekonomicznych  przedsięwzięć  Gminy  jak

chociażby  stawki  podatków  i  opłat  lokalnych,  a  także  elastycznym  podejściem  do  planów

zagospodarowania przestrzennego by nie blokować firm. Są zainteresowani także rozszerzeniem ulg

podatkowych,  tak  by  przyciągać  kapitał  na  teren  Gminy.  Chcieliby,   aby  odwrócić  tendencję  –

zatrzymać przedsiębiorców w gminie m.in. poprzez zlecanie im prac. Przedsiębiorcy wymienili szereg
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swoich  spostrzeżeń  na  temat  promocji  ,  jak  chociażby  newsletter  na  stronie  internetowej,

informacje o firmach, przekserowanie na ich stronę. Spotkanie te będą kontynuowane.

Dnia 28 kwietnia w Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu odbył się gminny konkurs

związany z 1050 rocznicą chrztu państwa polskiego, pod patronatem naszego samorządu. Konkurs

został podzielony na 3 części, w pierwszej uczestniczyli uczniowie klas I-III szkół podstawowych w

gminie Lubasz, w drugiej części-uczniowie z klas IV-VI, a w ostatniej części-uczniowie gimnazjum. Na

wstępie  gimnazjaliści  przedstawili  okoliczności  przyjęcia  chrztu,  jego  przebieg  oraz  skutki

dla państwa  polskiego.  Następnie  do  rywalizacji  konkursowych  przystąpili  najmłodsi  uczniowie,

którzy  otrzymali  trzy  zadania  do  wykonania:  ułożenie  puzzli  z  wizerunkiem  lubaskiego  kościoła,

ułożenie i przyklejenie elementów obrazu nawiązującego do chrztu Polski oraz wykonanie łańcucha

w  barwach  narodowych.  Po  wykonaniu  prac  komisja  w składzie:  Renata  Ławińska,  Iwona  Jopp,

Jadwiga Stochaj, Barbara Kaniewska, Ryszard Bilski dokonała oceny i wyłoniła zwycięzców : I miejsce

zajęła Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie, II miejsce Szkoła Podstawowa z Lubasza, III miejsce Szkoła

Podstawowa z Krucza oraz IV  miejsce Szkoła  Podstawowa z Miłkowa.  W drugiej  części  konkursu

z  zadaniami  zmagały się klasy IV –VI.  Uczniowie sprawdzili  swoją wiedzę związaną z początkiem

państwa polskiego i wykonali stroje rycerskie. Komisja po zliczeniu punktów wyłoniła zwycięzców:

I miejsce zajęła Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie, II miejsce Szkoła Podstawowa z Krucza, III miejsce

Szkoła Podstawowa z Miłkowa oraz IV miejsce Szkoła Podstawowa z Lubasza. W trzeciej części swoją

wiedzę  i  zdolności  artystyczne  zaprezentowali  uczniowie  z  Gimnazjum  im.  ppłk.  Zdzisława

Orłowskiego  oraz  Edukacji  Lubasz.  Konkurs  składał  się  z  dwóch  części,  w  pierwszej  uczniowie

odpowiadali na pytania dotyczące wiedzy historycznej obejmującej X – XX wiek, w drugiej wykonali

plakat  reklamujący  obchody  1050  rocznicy  chrztu  Polski  w  Gminie  Lubasz.  Komisja  w  składzie:

Joanna  Bielejewska,  Małgorzata  Kabacińska,  Natalia  Sikora,  Janusz  Olech,  Roland  Magdziarz,  po

sprawdzeniu wiedzy historycznej i ocenie prac plastycznych wyłoniła zwycięzców. I  miejsce zajęła

drużyna  w  składzie  Maja  Modrzejewska,  Patrycja  Stróżyńska,  Jakub  Wujec,  Jakub  Derkowski,

Roksana Kępa, II miejsce wywalczyła drużyna w składzie Marek Kamiński, Małgorzata Stasiak, Joanna

Jessa, Aleksandra Konieczka, Zuzanna Kaźmierczak, III miejsce zdobyła drużyna w składzie Sebastian

Pawlaczyk, Dominik Mikołajewski, Mateusz Klause, Jakub Polowczyk, Krystiana Kowal, natomiast IV

-drużyna  w  składzie:  Weronika  Mula,  Tomasz  Mańczak,  Tomasz  Szmandra,  Mariusz  Mula,  Eryk

Kmieciak.  Uczestnicy  otrzymali  dyplomy i  podziękowania  ,a  nagrody  wręczyliśmy  zwycięzcom w

trakcie uroczystej wieczornicy 3 Maja.
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W  dniach  od  19.04.2016  r.  do  22.04.2016  r.  na  terenie  Gminy  Lubasz  pracownicy  Urzędu

przeprowadzili badanie ankietowe. Informacje były zbierane na terenie domostw, które posiadają

szamba lub przydomowe oczyszczalnie ścieków. Zebrane dane posłużyły do sporządzenia rejestru

zbiorników bezodpływowych (szamb) oraz przydomowych oczyszczalni ścieków. Pozwoliły także do

określenia  kierunków  działania  naszego  samorządu  w  zakresie  ochrony  środowiska  .  Bilans

zużywanej  wody  oraz  odprowadzanych  ścieków  wygląda  cały  czas  bardzo  niekorzystnie  i  w  tej

dziedzinie będziemy musieli wzmóc działania edukacyjne.

Zorganizowałem spotkanie z przedstawicielami Polskiego Związku Wędkarskiego Okręg Piła oraz koło

Lubasz,  Starostwa  Powiatu  czarnkowsko-  trzcianeckiego,  Wojewódzkiego  Zarządu  melioracji

i Urządzeń Wodnych w Pile w związku z nielegalnym pobudowaniem pomostu na Jeziorze Dużym

w  Lubaszu.  Budowa  tego  pomostu  zniszczyła  gniazdo  łabędzia,  najprawdopodobniej  doszło  do

nielegalnej wycinki drzew oraz roślinności przybrzeżnej jeziora. Do tej budowy doszło już w miesiącu

lutym, ale nikt nie złożył nigdzie żadnego formalnego zgłoszenia a nastroje niezadowolenia rosły. Ze

spotkania  został  sporządzony  protokół,  który  otrzymali  wszyscy  zainteresowani  w  tej  sprawie.

Ponadto  wszczęte  zostało  postępowanie  w  sprawie  nielegalnej  wycinki  drzew.  Do  Regionalnej

Dyrekcji Ochrony Środowiska skierowane zostało pismo o zniszczeniu gniazda łabędzia i roślinności

przybrzeżnej,  zaś  do  starostwa  powiatowego  o  nielegalnym  pobudowaniu  pomostu  rybackiego.

W tej sprawie toczą się aktualnie postępowania.

Staramy  się  o  pozyskanie  środków  unijnych  na  realizacje  naszych  zadań.  Złozyliśmy  wniosek

w postępowaniu konkursowym dotyczący budowy drogi Antoniewo – Krucz. Gmina zamierza uzyskać

dotację z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na operacje typu „Budowa lub modernizacja dróg

lokalnych” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub

rozbudową  wszystkich  rodzajów  małej  infrastruktury,  w  tym  inwestycji  w  energię  odnawialną

i w oszczędzanie energii”. Istnieje możliwość uzyskania 63,63% dotacji do kosztów zadania , które

wynoszą  ponad  4,2  mln  złotych  to  jest  blisko  2,8  złotych.  Obecnie  wezwani  zostaliśmy  do

uzupełnienia braków formalnych.

Kolejnymi wnioskami, które gmina Lubasz skierowała w ramach ogłoszonych konkursów były wnioski

dotyczące edukacji przedszkolnej – pierwszy z nich tak zwany miękki na realizację zajęć dla dzieci

i  drugi  dla  poprawy  warunków  lokalowych  w  przedszkolu  w  Lubaszu.  Przyjęliśmy  założenie

rozbudowy przedszkola o 4 oddziały w tym jedno pomieszczenie do prowadzenia zajęć z dziećmi

niepełnosprawnymi.  O  środki  wnioskowaliśmy  do  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu
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Operacyjnego  Działanie  9.3  Inwestowanie  w  rozwój  infrastruktury  edukacyjnej  i  szkoleniowej

Poddziałanie  9.3.1  Inwestowanie  w rozwój  infrastruktury  edukacyjnej  i  szkoleniowej.  Możliwość

otrzymania  dofinansowania  wynosi  85  %  kosztów,  które  zgodnie  z  kosztorysem  inwestorskim

wynoszą około 1.300.000,-zł. Nasz udział wyniósłby zatem niespełna 325.000 zł. 

Pracujemy  nad  kolejnymi  wnioskami  o  dofinansowanie  dokształcania  dzieci  w  naszych  szkołach.

Trwają  prace  nad  głęboką  diagnozą  potrzeb  edukacyjnych.  Konkurs  w  ramach  Działania  9.3

Inwestowanie w rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkoleniowej Poddziałanie 9.3.3. Inwestowanie

w  rozwój  infrastruktury  edukacji  ogólnokształcącej  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu

Operacyjnego  skierowany  jest  do  organów  prowadzących  szkoły  podstawowe,  gimnazja,  licea

i technika. W ramach konkursu nasza Gmina zamierza ubiegać się o środki na przebudowę budynku

gospodarczego  przy  zmodernizowanym  obiekcie  szkoły  w  Lubaszu  na  potrzeby  uczniów  ze

specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Chcemy , by powstały w nim salka rehabilitacyjna, salka do

rozwijania swoich umiejętności  oraz profesjonalne gabinety specjalistów – logopedy,  psychologa.

Oczywiście  chcemy,  by te  gabinety  były  wyposażone w sprzęt  do prowadzenia  zajęć.  Planujemy

powstanie  pracowni  matematyczno-przyrodniczych,  chemicznych  w  gimnazjum  i  szkole

podstawowej  w Lubaszu oraz  likwidacje  barier  architektonicznych poprzez  montaż  wind w tych

placówkach. Powstanie pracowni chcemy połączyć z dowozami dzieci z całej Gminy na profesjonalne

zajęcia  pozalekcyjne  w tych pracowniach.  Aby  móc  ubiegać  się  o  te  środki  trzeba  wystartować

w konkursie i uzyskać dofinansowanie w innym projekcie WRPO, a mianowicie Poddziałanie 8.1.2

Kształcenie ogólne. Jest on przeznaczony dla  dzieci z klas IV- VI szkół podstawowych oraz młodzieży

gimnazjalnej  w  celu  rozwinięcia  ich  umiejętności  matematyczno-przyrodniczych,  językowych,

chemicznych.  Obejmuje także dzieci  ze  specjalnymi  potrzebami edukacyjnymi.  Jest  to tak zwany

projekt miękki. Prace nad projektami są głęboko zaawansowane, a na dzisiejszej sesji pragnę prosić

Państwa radnych o przeznaczenie środków w ramach zmian w budżecie Gminy na opracowanie

dokumentacji projektowej przedsięwzięcia.

W dniu 17 maja 2016 roku w naszej gminie zostały przeprowadzone dwa postępowania konkursowe

na  stanowiska  dyrektorów  szkół.  Pierwsze  postępowanie  dotyczyło  wyłonienia  kandydata  na

dyrektora  Gimnazjum  im.  ppłk.  Zdzisława  Orłowskiego  w  Lubaszu,  natomiast  drugie  dyrektora

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu.

Pierwsze  postępowanie  dotyczące  wyłonienia  kandydata  na  dyrektora  Gimnazjum  im.  ppłk.

Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu nie przyniosło rozstrzygnięcia.  W tej  sytuacji  działając zgodnie

6



z zapisami ustawy o systemie oświaty mogę ogłosić ponowny konkurs na stanowisko dyrektora lub

powierzyć  to  stanowisko  ustalonemu  przez  siebie  kandydatowi,  po  zasięgnięciu  opinii  rady

pedagogicznej. Natomiast drugie postępowanie konkursowe zakończyło się wyborem kandydata na

stanowisko dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska

Polskiego w Lubaszu. Komisja Konkursowa wyłoniła kandydata na dyrektora PSP w Lubaszu w osobie

Pani  Wiolety  Zarzecznej.  Nowo Wybranemu kandydatowi  serdecznie  gratulujemy  oraz  składamy

gorące  życzenia  wielu  sukcesów  w  pracy  zawodowej  i  realizacji  zakładanych  celów.  Wszystkim

kandydatom, którzy zgłosili swój akces do konkursów dziękujemy za udział i zainteresowanie. 

Już  po  raz  dziewiąty  w Czarnkowie,  odbyły  się  AgroTargi.  Tegoroczna  edycja  skupiła  setki  osób.

Impreza plenerowa odbywała się na Placu Wolności oraz na Placu Targowym. Czarnków na jeden

dzień, zamienił się w centrum rolnicze. Jedną z głównych atrakcji, był Kiermasz Produktu Lokalnego,

który  każdego roku skupia  rzeszę ludzi,  nastawionych na dzielenie  się  swoją  pasją  i  artystyczną

energią z innymi.

Na Placu Wolności odbywały się występy lokalnych zespołów. Jeszcze przed oficjalnym otwarciem

AgroTargów,  koncert  zagrała  Orkiestra  Dęta z  Wielenia.  Na scenie  wystąpił  również  nasz  zespół

„Echo  Bend”.  Tradycją  AgroTargów,  jest  również  konkurs  wiedzy  rolniczej  oraz  konkurs  na

najsmaczniejszą potrawę regionalną. W tym roku, największą wiedzą dotyczącą rolnictwa, wykazali

się:  Szymon  Karaś,  Jacek  Robak  i  Łukasz  Lewandowski.  Zwycięzcy  otrzymali  atrakcyjne  nagrody.

Podobnie, lokalne kucharki, a raczej pasjonatki, które przygotowały smaczne potrawy regionalne. Do

konkursu stanęło 17 zespołów, które wykonały danie główne oraz deser.  Na Placu Targowym, od

wczesnych godzin porannych rozstawiali się wystawcy sprzedający rośliny, sprzęt gospodarczy oraz

maszyny rolnicze. Odbyła się wystawa zwierząt oraz premiowanie źrebiąt. To atrakcja, która każdego

roku  przyciąga  wielu  mieszkańców  naszego  powiatu.  Uczestnicy  AgroTargów,  mieli  okazję  do

śledzenia  prezentacji  kilkunastu  koni.  Zwierzęta  oceniane  były  przez  fachowców,  a  właścicielom

najpiękniejszych koni, zostały wręczone puchary i nagrody. Gminy prezentowały swoje osiągnięcia na

Placu wolności. Naszą Gminę w tym roku reprezentowało Nadleśnictwo Krucz oraz nasi sadownicy

z pysznymi jabłkami i Koło Gospodyń Wiejskich z Kamionki ze znakomitymi plackami.

W  dniu  15  kwietnia  w  Publicznym  Gimnazjum  w  Lubaszu  zostało  przeprowadzone  szczepienie

dziewczynek przeciwko  wirusowi  HPV wywołującego  raka szyjki  macicy.  Była  to  druga  i  ostatnia

dawka  pełnego  szczepienia  dziewczynek  z  rocznika  2001.  Pierwsza  dawka  została  podana

w październiku 2015r. W tej turze , ze szczepień skorzystało 47 dziewczynek z terenu Gminy Lubasz.
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Każda  dziewczynka  przed  podaniem  szczepionki  została  zakwalifikowana  badaniem  lekarskim.

Zaszczepione  dziewczynki  otrzymały  potwierdzenie,  które powinny  przekazać swojemu lekarzowi

rodzinnemu. Program zdrowotny został przeprowadzony przez Ośrodek Profilaktyki i Epidemiologii

Nowotworów w Poznaniu – Prezesa Pana Dariusza Godlewskiego.

Szczepienie przeciwko rakowi szyjki macicy było szczepieniem bezpłatnym dla rodziców, a jego koszt

w całości został pokryty ze środków budżetu Gminy Lubasz.

Fundacja Eco Textil bezpłatnie przekazała rower trójkołowy dla mieszkańca Gminy Lubasz, Eryka –

dziecka z Zespołem Downa. Uroczystego wręczenia daru w imieniu Fundacji Eco Textil dokonaliśmy

wspólnie  z  pracownikami  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w dniu  27  kwietnia.  W trosce

o  bezpieczną  jazdę  na  nowym  rowerze  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  zakupił  gadżety

poprawiające  bezpieczeństwo  w  postaci  kasku  ochronnego  oraz  ochraniaczy.

Rower  trójkołowy  jest  sprzętem  dostosowanym  do  potrzeb  osób  niepełnosprawnych,  a  jego

użytkowanie jest bezpieczniejsze od rowera tradycyjnego. 

Eryk  oraz  towarzyszące  mu  mama  i  siostra  bardzo  się  ucieszyli  z  prezentów,  a  rower  został

natychmiast przetestowany i sprawdzony.

W latach dziewięćdziesiątych,  mało było na triathlonowej mapie kraju,  takich miejsc jak Lubasz.

Zmagania "ludzi z  żelaza", udało się po kilkunastoletniej przerwie reaktywować,  a zorganizowana

drugi rok z rzędu impreza, pod względem liczby startujących okazała się rekordowa. Ponad 450-ciu

zawodników, na dwóch dystansach, postanowiło sprawdzić swoje przygotowanie w rozpoczynającym

się sezonie. Pierwszy ze startów, organizatorzy zaplanowali na godzinę dziesiątą. Na dystansie 1/8

Ironman, stanęło 181 zawodników i  zawodniczek.  Każdy uczestnik  miał  do pokonania blisko 500

metrów  w  wodzie,  22,5  kilometra  na  rowerze  i  jedną  pętle  biegową,  wokół  Jeziora  Dużego;

5 kilometrów. Triathlon to bardzo złożona i niezmiernie widowiskowa dyscyplina. Tyle samo atrakcji

i  wrażeń,  kibicom ale  i  zawodnikom dostarcza  pokonywanie  kolejnych  zadań,  jak  również  walka

z  czasem  w "strefie  zmian",  w  której  liczy  się  każda  sekunda.  Ważnym  czynnikiem sportowych

zmagań, jest również aura, która akurat w dniu lubaskich zawodów, dawała się mocno we znaki.

Konkurencje pomimo zmiennej pogody, udało się bez problemów dokończyć. Pierwszy zawodnik na

mecie Jakub Kubiński z Osielska, zameldował się z czasem 1 godzina 6 minut i 52 sekundy. Kolejny

uczestnik Marcin Tomczak z Poznania do zwycięzcy stracił prawie minutę, a trzeci na mecie ze stratą

ponad  stu  sekund  był  Marek  Barczewski  z  Torunia.  Co  ciekawe  pierwsza  spośród  wszystkich

w pływaniu, okazała się tryumfatorka wśród kobiet Natalia Krawczyk, która całe zawody ukończyła
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z  czasem 1  godzina,  9  minut  i  35  sekund.  Kolejne  miejsca  na  podium zajęły,  Agata  Sobielga  z

Poznania  i  Justyna  Lesiecka  ze  Szczecina.  Poranna  rywalizacja,  okazała  się  przedsmakiem  startu

głównego triathlonu w Lubaszu. O godzinie czternastej na linii startu stanęło 274 uczestników, którzy

mieli  do pokonania 1 kilometr pływania, 44 kilometry na rowerze i  ponad 10 kilometrów biegu.

Walka  o  zwycięstwo  była  pasjonująca,  od  samego  początku  do  końca.  To  co  dodatkowo

elektryzowało lubaską publiczność, to fakt, że na liście startowej znajdowali się mieszkańcy i osoby

pochodzące z Lubasza i Gminy. Jak się okazało najlepszym przedstawicielem miejscowości, okazał się

Adam Błędzki,  na drugim miejscu uplasował się Marek Koplin,  a po pływaniu rywalizacje musiał

przerwać Waldemar Sówka ze Stajkowa. Dzięki obecności na liście startowej triathlonistów z Czech,

Włoch,  a  nawet  ze  Stanów  Zjednoczonych,  lubaskie  zawody  miały  rangę  międzynarodową.

Największe w historii, patrząc na ilość startujących, sportowe przedsięwzięcie, okazało się nie lada

wyzwaniem  dla  organizatorów,  trenera  triathlonu  Huberta  Króla,  Samorządu  Gminy  Lubasz

i  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Lubaszu.  O  bezpieczeństwo  w  wodzie  zadbali  ratownicy  WOPR

Trzcianka  "Anioły",  na  drodze  policjanci  z  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Czarnkowie,  strażacy

z jednostek Gminnych OSP. Logistycznie całe zawody wzorowo zabezpieczyli pani dyrektor Renata

Małecka  jako  kierownik  biura  zawodów,  nauczyciele  i  uczniowie  Edukacji  Lubasz  oraz  harcerki

z  miejscowych  szkół.  Duże  słowa  podziękowania  należą,  się  również  sponsorom,  generalnemu

wykonawcy; firmie Plastmet oraz Nadleśnictwu Krucz, Browarowi Fortuna, Zajazdowi Meteor, firmie

Budconsult  Błażej  Mróz,  Compex,  Triathlonista,  Royal  Bay,  Ettix  Sports  Nutrition,  firma

gastronomiczna Michał  Wawrzyniak  ze Złotowa.  W dniu wczorajszym wspólnie  z  Pania  Dyrektor

Justyna Przyłucką – Gania podziękowaliśmy naszym strażakom za wzorową postawę i organizację.

16  maja  2016  r.  w  Lubaszu  odbyły  się  gminne  obchody  święta  ludowego.  Mszę  świętą,  która

rozpoczęła  obchody  odprawił  proboszcz  ks.  Mirosław  Wawrzyniak  wraz  z  ks.  Kanonikiem

Symplicjuszem Nowakiem.  Po mszy  uczestnicy  uroczystości  złożyli  wiązanki  kwiatów pod tablicą

upamiętniająca  ks.  Antoniego  Ludwiczaka  –  patrona  Lubaskiego  Katolickiego  Towarzystwa

Uniwersytetów  Ludowych  i  twórcy  pierwszej  w  Polsce  katolickiej  placówki  oświatowej  jaką  był

Uniwersytet Ludowy w Dalkach oraz Zygmunta Łączkowskiego. Następnie uroczystości przeniosły się

do Stajkowa, gdzie wstępnie zaplanowany piknik, ze względów pogodowych został przeniesiony do

sali  wiejskiej.  W imieniu gospodarzy  zaproszonych gości  przywitali  Pani  Grażyna Graj  – Zastępca

Wójta Gminy Lubasz oraz Roman Nowacki - Prezes Zarządu Gminnego PSL. Wśród gości znaleźli się

min.  Starosta  Powiatu  Czarnkowsko  –  Trzcianeckiego  -  Tadeusz  Teterus,  Wicestarosta  –  Jacek
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Klimaszewski, Krzysztof Paszyk – poseł na sejm, Renata Wujec - Dyrektor Biura Poselskiego Posła na

Sejm RP Marii Małgorzaty Janyska, Przewodniczący Rady Powiatu - Bogdan Tomaszewski, Członek

Zarządu Powiatu – Janusz Rajek. Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz – Żaneta Andrzejewska, Radni

Gminy  Lubasz,  dyrektorzy  szkół,  przedstawiciele  OSP  oraz  licznie  zgromadzeni  sołtysi  i  rolnicy.

Zielone  świątki  rokrocznie  są  okazją  do  uhonorowania  rolników i  społeczników z  terenu  Gminy

Lubasz. Wyróżnionymi za pracę na roli zostali Pan Radosław Wiśniewski, Bartłomiej Cichorek oraz

Dominik Jagła. Natomiast za zaangażowanie w działalność społeczną na wsi wyróżnieni zostali: Pani

Ewa Stachowiak,  Pan Wojciech Helwich oraz Sławomir  Łapawa.  Ponadto dwie mieszkanki  naszej

gminy  Pani  Zdzisława Nowak oraz  Leokadia  Ciesiołka.  zostały  wyróżnione  przez  Kapitułę  Orderu

Serca Matkom Wsi.  Wszystkim wyróżnionym składamy serdeczne  gratulacje.  Po części  oficjalnej

zaprezentowały  się  zebranym  zespoły  z  terenu  naszej  gminy.  Kilka  utworów  zaśpiewały  zespoły

Borówczanki, Lubaszanki i Echo Bend. Uroczystość zakończył poczęstunek.

Majowy  weekend  w  Lubaszu  obfitował  w  wiele  wydarzeń  patriotycznych,  rekreacyjnych

i sportowych. Zaczęło się od rzutów karnych… Na boisku Orlika w kopaniu piłki swych sił próbowały

nawet osoby, które na co dzień „walczą” z garnkami w kuchni. Do bramki strzelały panie, panowie,

młodzież  szkolna  oraz  dzieci.  W  każdej  kategorii  wiekowej  wręczono  nagrody  dla  najlepszych

snajperów.  W tym samym czasie  grupa  piesza  z  kijkami  udała  się  na  szlak  wokół  jeziora,  a  po

wycieczce  na  uczestników  czekało  przygotowane  przez  GOK  w  Lubaszu  ognisko  z  kiełbaskami.

Popołudniu w amfiteatrze koncertował zespół Echo Bend , później śpiewające panie „Lubaszanki”,

a  po nich scenę opanował Zespół  Tańca Ludowego „CYBINKA” z  Grodziska,  który  zaprezentował

piękne  tańce  i  scenki  rodzajowe z  różnych regionów kraju.  Zespół  ten  gościł  w Lubaszu jeszcze

z innego ważnego powodu, „kręcił” bowiem swój teledysk w scenerii lubaskiego kościoła. Plac przed

kościołem zamienił się w barwny plac odpustowy wzbogacony zwierzętami domowymi i oczywiście

barwnymi strojami zespołu „Cybinka” i Kapeli „Po Zagonach”. Na planie filmowym pojawiła się nawet

Emilia  Krakowska,  profesjonalna  aktorka  znana  z  wielu  wspaniałych  polskich  kreacji  filmowych.

Mieszkańcy  Lubasza  uczcili  Święto  Konstytucji  3-Maja  udziałem  we  Mszy  Św.  za  Ojczyznę

w Sanktuarium w Lubaszu. Mszę uświetnił występ młodzieży ze Szkoły Podstawowej w Lubaszu. Po

mszy tradycyjnie już wszyscy udali się pod Pomnik Powstańców Wlkp., aby złożyć wiązanki kwiatów.

Wieczorem  w  hali  widowiskowo-sportowej  odbył  się  koncert  patriotyczny  zatytułowany  „Pieśni

Polskie-  Lekcja Historii”  przygotowany przez  Szkołę Podstawową w Lubaszu,  z  udziałem uczniów,

absolwentów, nauczycieli oraz chóru „Jutrzenka”.
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Dnia  04  maja  2016  r  o  godz.  18,00  w  kościele  pw.  Najświętszej  Marii  Panny  Królowej  Rodzin

w Lubaszu odbyła się msza św. w intencji strażaków i ich rodzin.  Msze celebrował kapelan strażaków

ksiądz kanonik Symplicjusz Nowak. Po mszy wszyscy udali się na Plac Koronacyjny im. Papieża Jana

Pawła II  w Lubaszu, gdzie pod pomnikiem św. Floriana złożyli  wiązanki kwiatów, a nastepnie nad

jeziorem odbył się strażacki piknik.

Z  wydarzeń  kulturalnych  na  uwagę  zasługuje  występ  w  lubaskiej  hali  kabaretu  NOWAKI.  Duże

poczucie  humoru,  żywiołowość,  dobre  aktorstwo,  „rozmowa”  z  publicznością,  wykorzystanie

lokalnych słabych punktów – to najbardziej ogólna charakterystyka kabaretu. Licznie zgromadzeni

widzowie żywo reagowali śmiechem na większość prezentowanych skeczów. Ten spektakl śmiechu

z udziałem „Nowaków” zorganizowany został przez Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu i,  jak się

okazuje, był kolejną udaną inicjatywą zmierzającą do częstszego wykorzystania hali na organizację

wydarzeń kulturalnych. 

Trwają  w  naszym  gimnazjum  warsztaty  z  udziałem  amerykańskiej  grupy.

Ich  celem  jest  dostarczenie  uczniom  artystycznych  bodźców  i  pobudzenie  wiary  we  własną

kreatywność, umiejętność pracy w zespole, pobudzenie myślenia oraz wiary w siebie oraz rozwijanie

umiejętności językowych.

W  dniu  27  maja  przypada  coroczne  Święto  Samorządu  Terytorialnego.  Wszystkim  związanym

z funkcjonowaniem samorządu naszej Gminy chciałbym złożyć gorące słowa podziękowania za wkład

pracy w rozwój naszej małej ojczyzny."

Uwag ani pytań do informacji nie było.

Ad.2    Przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2015  rok  i  udzielenie  absolutorium

Wójtowi Gminy Lubasz. 

2.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubasz za

2015 rok

2.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za

2015 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach Gminy Lubasz

2.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium

dla Wójta Gminy Lubasz
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2.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy

Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz z tytułu wykonania budżetu za

2015 rok

2.5.dyskusja nad sprawozdaniem

2.6.podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

2.7.podjęcie uchwały w sprawie absolutorium   

Przechodząc do głównego punktu sesji, czyli przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za

2015 rok i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła,

że  w   punkcie  tym  jest   wiele  podpunktów,  które  zostały  wyszczególnione  w  porządku  obrad.

Zaproponowała,  aby   w  pierwszej  kolejności  Pani  Skarbnik  Gminy  omówiła   sprawozdanie

z wykonania budżetu oraz, aby przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Zabierając głos Skarbnik Gminy – Elżbieta Ratajczak powiedziała, że na podstawie art. 267 ustawy

o finansach publicznych Wójt  Gminy wydał  zarządzenie  nr  23/2016 z  dnia  29 marca 2016 roku

w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2016.

Materiał ten, w terminie do 31 marca 2016r. przekazany został Radzie Gminy oraz Regionalnej Izbie

Obrachunkowej w Poznaniu.  12 kwietnia br. otrzymaliśmy uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej

Izby  Obrachunkowej  tj.  opinie  o  sprawozdaniu  za  2015  rok.  Opinia  ta  jest  w  pełni  pozytywna.

Państwo otrzymaliście ją również. Materiał sprawozdawczy rozpatrywany był również przez Komisję

Rewizyjna Rady Gminy Lubasz, która28 kwietnia br.  Przyjęła uchwałę w sprawie wyrażenia opinii

o  wykonaniu  budżetu  gminy  za  2015  rok  i  wniosku  o  udzielenie  absolutorium Wójtowi  Gminy.

Uchwała  ta  przesłana  została  również  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowe,  która  wydała  opinię

06 maja 2016r. w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej uznając, że jest on należycie uzasadniony.

W  myśl  art.  271  ustawy  o  finansach  publicznych  Rada  Gminy  podejmuje  uchwałę  w  sprawie

absolutorium dla Wójta, nie później niż do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym.

Absolutorium  udzielone  jest  po  zapoznaniu  się  z  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  gminy,

sprawozdaniem  finansowym,(bilans  z  wykonania  budżetu  gminy,  bilans  jednostek  budżetowych,

rachunek zysków i strat  oraz zestawienie zmian funduszu jednostek,  informacje o stanie mienia,

opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, stanowiskiem Komisji rewizyjnej)

Wszystkie wymienione dokumenty zostały przedstawione Radzie Gminy tak więc nie ma formalnych

przeszkód do podjęcia uchwały absolutoryjnej.
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Budżet  2015  po  stronie  dochodów  przy  planie  23.832.433,53  został  wykonany  na  poziomie

23.889.453, 20 tj. 100,24%

Natomiast po stronie wydatków plan założono w wysokości 23.863.300,57 zł i został wykonany na

poziomie 23.605.626,77 zł tj 98,92%

W 2015 roku założono w planie deficyt w wysokości 30.867 zł i w związku z dobrym wykonaniem

dochodów powstała nadwyżka w wysokości 283.826,43 zł (wolne środki 314.693,10 zł)

Przychody natomiast  zaplanowano w wysokości  701.181 zł,  które  zostały  wykonane  w 100% tj.

w wysokości 701.181.,47 zł tj.

1) pożyczka na projekt unijny – zaopatrzenie wsi w wodę i kanalizację  192.152 (wyk. 192.152)

2) kredyt na inwestycje gminne 90.000 (zaplanowano w wysokości wyk  330.000zł, ale w ciągu roku

zmniejszono o 240 tys zł)

3) wolne środki z rozliczenia bilansu za rok 2014 419.029 (wyk. 419.029,47)

Rozchody wykonano w 100% tj w wysokości 670.314. Są to:

1) spłata pożyczek unijnych łącznie 277.865 - rewitalizacja świetlic wiejskich Kamionka, Kruteczek,

Prusinowo,  która  to  inwestycja  realizowana  była  w  2014  roku  (  85.713  zł)  i   wodociągowanie

i kanalizacja wsi Lubasz, Stajkowo, Nowina  (192.152)

2) spłata rat kredytów i pożyczek – 392.449

Spłata  rat  pożyczki  (182.900)  umniejszyła  się  w ciągu roku na skutek  uzyskania  umorzenia  20%

pożyczki zaciągniętej w 2009 roku na realizację inwestycji budowa sieci kanalizacyjnej na terenach

rekreacyjnych nad jeziorem w Lubaszu tj. 36.580 zł     

Łączna  spłata  kredytów  i  pożyczek  wyniosła  670.314  zł  oraz  odsetki  zapłacone  w  2015  roku

332.480,35 zł, czyli łącznie 1.002.794,35 zł. W ciągu roku do łącznych zobowiązań doliczone było

poręczenie  kredytu  dla  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  wysokości  65  tys  zł  co  powodowało,  że

wskaźnik był wyższy – 4,20% dochodów wykonanych w 2015 roku (z wyłączeniem spłat unijnych

wyniósł  3,03%)  Natomiast  dopuszczalny  wskaźnik  spłat  zobowiązań  ustalony  dla  gminy  z  trzech

poprzednich lat to  6,11%

Stan zadłużenia na 01 stycznia 2015 roku wynosił  11.900.789,63 zł.

W trakcie roku budżetowego
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spłacono raty w wysokości -  670.314 zł

umorzenie - 36.580 zł

zaciągnięto kredyt i pożyczkę w wysokości 282.152 zł

Stan zadłużenia na 31 grudnia 2015 roku wyniósł 11.476.047,63 zł co stanowi 48,04% wykonanych

dochodów.

Gmina  posiada  kredyty   w  Banku  Spółdzielczym  w Czarnkowie  Oddział  Lubasz  (8.171.175   zł),

w  DnBNord  w  Warszawie  (176.705,35  zł)  oraz  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony

Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Poznaniu (3.128.167,28zł)

Dochody  bieżące  wg  planu   23.378.765,91 zł,   z  czego  wykonano  23.435.354,04  zł  co  stanowi

100,24%  wykonania  planu.  Na  dochody  majątkowe  zaplanowano  453.667,62  zł,  a  wykonanie

wyniosło  454.099,16  zł  co  stanowi  100,09%  (sprzedaż  działek  w Lubaszu oraz  działki  i   lokalu

w Sokołowie, a także sprzedaż , zgodnie z umową sieci gazowej – I etapu gazyfikacji Lubasz)

Wykonanie dochodów  własnych w porównaniu do 2014 roku było  bardzo korzystne.  

Struktura przedstawia się następująco:

                                                                Rok 2015                                               Rok 2014

dochody własne                                    40,77%                                                 37,50%                     (+3,27%)

subwencja ogólna                                 41,38%                                                 42,57%                     (-1,19%)

dotacja celowa                                      17,51%                                                  19,79%                     (-2,28%)

środki ze źródeł pozabudżetowych      0,34%                                                     0,14%                   (+0,20%)

Dobry wskaźnik wykonania dochodów – po korekcie w zakresie planów w ciągu roku (zwiększenie

pozycji z tytułu podatków i opłat) - mimo tego wystąpiły zaległości w stosunku do wymiaru – stan na

31  grudnia  2015  roku  wyniósł  1.325.924,40zł  co  stanowi  5,55%  dochodów  wykonanych

w 2015 roku. Ponad 51% zaległości stanowią należności z tytułu zaliczek i funduszu alimentacyjnego.

Porównując zaległości z tytułu podatków i opłat lokalnych do 2014 roku zmniejszyły się one o 6,83%

(podatki  o  5,72%:  opłaty  o  9,92%)   Mimo  ogólnego  spadku  zaległości,   to  największy  wzrost

nieuiszczenia  należności  gminy  odnotowano  w opłacie  śmieciowej,  o  ponad  76% (w 2014 roku

zaległości wynosiły 52.183,70 zł, a za rok 2015 -  92.009,49 zł)

Mimo niewielkiego zmniejszenia zaległości do 2014 roku, duże zaległości wykazują:
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• podatek od nieruchomości osób prawnych – 360.916,69 zł (w tym Quaidel  – 351.658 zł,

hipoteka przymusowa 263.115 zł)

• podatek od nieruchomości osób fizycznych – 65.882,45 zł

W porównaniu  do  2014 roku   zaległości  od  osób  fizycznych zmniejszyły  się  o  14%,  a  od  osób

prawnych o ponad 3%.

W 2015 roku dokonano umorzeń na kwotę 3.821,20 zł, w tym:

• podatek od nieruchomości osób fizycznych – 1.013,32 zł (4 podatników)

• podatek rolny od  osób fizycznych – 81 zł (1 podatnik)

• opłata śmieciowa – 2.663 zł (9 podatników)

• czynsz najmu za lokale mieszkalne 63,88 zł

Dokonano także zwolnień z podatku od nieruchomości osób prawnych na podstawie uchwały Rady

Gminy  w  wysokości  463.365 zł  –  nieruchomości  wodno kanalizacyjnych,  związanych z  ochroną

przeciwpożarową, bezpieczeństwem publicznym oraz sportem.

Skutki obniżenia górnych stawek podatku wynoszą 1. 408.011,01 zł i kształtują się następująco:

1) podatek od nieruchomości – 1.177.079,34 zł

2) podatek rolny                       --  182.643,68 zł

3) środki transportowe            -    48.287,99 zł

Wydatki wykonane zostały na poziomie 98,92% planu, w tym:

                                                    plan                                  wykonanie                                       %

wydatki bieżące              21.913.917,60 zł                 21.663.505,26zł                               98,86

wydatki majątkowe          1.949.382,93 zł                   1.942.121,51zł                               99,63

Wskaźnik realizacji  wydatków zaniża wartość planu ustalonego nie tylko na pokrycie faktycznych

wydatków, lecz również na zobowiązania niewymagalne, płatne w następnym roku.

W ramach wydatków bieżących  na zadania zlecone przeznaczono 2.991.784,27 zł, fundusz sołecki –

233.283,96 zł , pozostałe środki do dyspozycji sołectw – 49.742,64 zł oraz pozostałe wydatki bieżące

– 18.388.694,39 zł.

Z wydatków bieżących na dotacje z budżetu gminy przeznaczono łącznie 1.573.913,93 zł, w tym:
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1) dla jednostek sektora finansów publicznych 1.025.682,18 zł

• dotacja podmiotowa dla instytucji kultury 878.800 zł (GOK – 734.800zł, biblioteka – 144.000)

• dotacje celowe–146.882,18 zł (Leśne Skrzaty -135.746,11zł, warsztaty zajęciowe–4.789,87zł,

izba wytrzeźwień-3.570 zł, koszty usuwania azbestu – 2.776,20 zł )

2) dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 548.231,75 zł

• dotacja podmiotowa Edukacja Lubasz – 406.857,21 zł

• dotacja  celowa  –  141.374,54zł  (Klub  Sportowy  Radwan  –  80tys.  Kościół  Lubasz-15  tys.

drużyna ratowników wodnych-15 tys. przydomowe oczyszczalnie 13.694,62zł, Spółka Wodna

10 tys. dla jednostek OSP – 7.679,92zł)

Finansowanie jednostek budżetowych

Oświata (szkoły podstawowe, gimnazja, przedszkola, GZOSZiP z  dowozami uczniów do szkół -łącznie

na  ten  cel  w  2015  roku  poniesiono  9.398.005,32zł.  W  80%  oświata  jest  dotowana

i  subwencjonowana.  Jest  subwencja  oświatowa,  a  dotacje  celowe na wychowanie  przedszkolne,

książki  marzeń,  dotacje  na  zadania  zlecone,  stypendia,  dotacja  wyprawka  szkolna  itd.  jest

dofinansowana z  budżetu państwa. Gmina ze  swoich środków finansowała oświatę  w wysokości

1.868.212 zł.  

Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  otrzymał  dotacje  na  zadania  zlecone  w  wysokości

2.367.092,40zł  i 346.222,41 zł na zadania własne.

Natomiast na zadania własne budżet gminy wydatkował kwotę w wysokości 608.404,09 zł tj.

- zasiłki okresowe i celowe  - 65.665,53 zł

- utrzymanie GOPS – 275.019,07 zł

- domy pomocy społecznej – 156.725,24 zł

dożywianie dzieci – 19.999,98 zł

świadczenia rodzinne – 44.017,32 zł

rodziny zastępcze – 4.813,61 zł

wspieranie rodzin – 17.102,36 zł

usługi opiekuńcze – 3.393,65 zł
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kolonie i wigilia dla osób samotnych – 7.500 zł

dodatki mieszkaniowe – 14.167,33zł

Łącznie na zadania własne GOPS  dysponował kwotą  954.626,50 zł.

Kolejna jednostka budżetowa to Urząd Gminy, który dysponował pozostałymi wydatkami bieżącymi

w kwocie  8.943.781,04 zł  finansując  zadania  z  zakresu  administracji  publicznej,  dróg gminnych,

rolnictwa,  gospodarki  komunalnej  i  mieszkaniowej,  ochrony  przeciwpożarowej,  ochrony zdrowia,

kultury i kultury fizycznej.

Wydatki majątkowe stanowią 8,23% ogólnej struktury wydatków 2015 roku i wynoszą 1.942.121,51

zł (99,63% planu), w tym fundusz sołecki – 62.384,30 zł.

Finansowanie wydatków majątkowych:

- środki własne – 1.659.969,51 zł (85,47%)

- kredyt bankowy – 90 tys zł (gazyfikacja I etap – 4,63%)

- celowa dotacja unijna – 192.152 (wodociąg i kanalizacja – 9,90%)

Porównując tę strukturę finansowania do 2014 roku należy stwierdzić, że jest bardzo korzystna, gdyż

znacznie zwiększył się udział środków własnych (ponad 3-krotnie)  -  w  2014 roku 473.801,02zł

-47%, a w 2015 roku 1.659.969,51zł – 85,47%. Zmalały również kredyty – w 2014 roku 440 tys zł, a

w 2015 roku 90 tys zł.

Ogólnie nastąpił wzrost nakładów na inwestycje  i tak

w 2014 roku – 1.006.893,02 zł co stanowiło  4,43% ogółu wydatków

2015 rok   - 1.942.121,51 zł co stanowiło 8,23% ogółu wydatków.

W ramach wydatków majątkowych udzielono dotacji na łączną kwotę 538.225zł 

- przebudowa drogi powiatowej Sokołowo – Kamionka, dofinansowanie dla Powiatu Czarnkowsko –

Trzcianeckiego 502 tys.  zł.  Wykonano 971mb drogi  o  nawierzchni  mineralno–bitumicznej,  nowe

pobocza drogi wraz ze zjazdami na pola oraz posesje, przebudowano także przepust przez który

przebiega droga. Łączny koszt inwestycji to 1.001.739,04 zł. 

-  opracowanie dokumentacji  dotyczącej  budowy chodników przy drodze powiatowej w Kruczu –

9.225 zł. Dokumentacja dotyczyła budowy chodnika w Kruczy na odcinku o długości około 570 mb. 

17



Ogólny koszt to 18.450 zł.

- dotacja dla instytucji kultury – GOK – na dofinansowanie domku campingowego – 20 tys. zł

- dotacja na dofinansowanie zakupu samochodu dla policji – 3.500 zł

-  dotacja  na  dofinansowanie  zakupu  sprzętu  specjalistycznego  dla  Komendy  Powiatowej  Straży

Pożarnych – 3.500 zł  

Kolejne wydatki majątkowe dotyczyły gazyfikacji  gminy I  etap oraz opracowania dokumentacji  na

II etap – łącznie wydatkowano 383.036,61zł. W ramach tej inwestycji wybudowano 3 km gazociągu

średniego ciśnienia w Lubaszu w ul. Bolesława Chrobrego, Wiejskiej, Parkowej, Kolejowej, Szkolnej,

Pogodnej i Podgórnej oraz  7 elementów przyłączy  gazowych. Pod koniec ubiegłego roku nastąpiła

sprzedaż gazociągów spółce PSG  o/Poznań zgodnie z podpisana umową – 50% wartości netto w

wyniku czego uzyskano dochód w wysokości 138.149,08zł. 

Następne  zadanie  to  przebudowa  i  remont  budynku  SP  w  Lubaszu  –  ul.  Podgórna  7

z  dostosowaniem  do  osób  niepełnosprawnych,  likwidacja  barier  architektonicznych.  Zadanie

realizowane w dwóch latach 2015 i 2016. W u br. wydatkowano na ten cel 338.023,32zł. Zakres prac

obejmował  m.  in.  Wymianę stolarki  okiennej  i  drzwiowej,  instalacji  elektrycznej  i  wodociągowo-

kanalizacyjnej, wykonanie 2 sanitariatów tym 1 dla dzieci niepełnosprawnych. Wykonano podjazd do

budynków  dla  wózków  inwalidzkich.  Wymieniono  także  pokrycie  dachowe,  zamontowano

konstrukcje stalowa wzmacniająca konstrukcje dachu, zamontowano okna dachowe. Dalsze prace

sfinansowane będą z budżetu 2016 roku i dotyczyć będą rozbudowy i adaptacji poddasza. 

Inwestycja poprawiła na pewno stan techniczny budynku, jak również zlikwidowała istniejące bariery

architektoniczne i użytkowe dla dzieci niepełnosprawnych. 

Zaopatrzenie  wsi  w  wodę  w  gminie  Lubasz  w  miejscowościach  Lubasz,  Stajkowo,  Nowina

i  kanalizacje  w  miejscowości  Lubasz  to  kolejne  zadanie  inwestycyjne.  Zrealizowane  w  ramach

projektu  unijnego  PROW.  W  2014  roku  ogłoszono  przetarg  na  to  zadanie  i  w  tymże  roku

przystąpiono do prac. Całkowite sfinansowanie nastąpiło jednak w 2015 roku. 

Zakres prac :

1) Sieć kanalizacyjna – budowa kanalizacji w ul. Polnej i Łąkowej w Lubaszu o łącznej

długości 375,5 mb. Oraz 51 mb przyłączy

2) Sieć wodociągowa – długość 3.419,5mb na terenie miejscowości Lubasz, Stajkowo

i Nowina
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Łączne nakłady to kwota 259.073 zł netto, gdyż gmina skorzystała z możliwości  odliczenia podatku

VAT.  Udział  środków unijnych wyniósł  zgodnie  z  umową 192.152zł  (74,17%),  a  gminy  66.921  zł

(25,83%) 

Opracowano  dokumentację  na  budowę  sieci  wodociągowej  w  ul.  Porzeczkowej  w  Lubaszu

i wykonane 43,mb sieci. Koszt to 4.650 zł. 

W 2015 roku zakupiono  grunty na łączną kwotę 220 tys. i tak:

1. grunt przy ul. Ogrodowej w Lubaszu o powierzchni 5.311m2 za kwotę 135 tys. zł. Obszar

przeznaczony będzie na plac zabaw oraz wykorzystany jako teren rekreacyjno – sportowy

2. działka  o  powierzchni  939m2 za  budynkiem UG –  koszt  55  tys.  zł  z  przeznaczeniem  na

parking 

3. działka o powierzchni 383m2 przy ul. Podgórnej w Lubaszu za 30 tys. zł z przeznaczeniem na

miejsca parkingowe. 

Ponadto w zakresie dróg i chodników 

1. opracowano dokumentację projektowo – kosztorysową na budowę drogi Antoniewo – Krucz

(26.546,20zł)  Długość  projektowanego  odcinka  wynosi  2.815mb,  a  jej  szerokość  5mb.

Inwestycja ta została zgłoszona w 2016 r. do dofinansowania ze środków unijnych.

2. budowa zjazdu z drogi powiatowej w Prusinowie na działkę przy świetlicy – 16.997,64zł

3. przebudowano chodnik na ul. Winiary na odcinku o długości 126,40mb i szerokości 1,4mb.

– koszt 26.815,85zł. W tym 22,5 tys. z funduszu sołeckiego wsi Lubasz. 

4. opracowano  dokumentację  na  budowę  separatorów  wraz  z  odwodnieniem  placów

i parkingów w centrum Lubasza. Budowa separatora będzie miała na celu odprowadzenie

wód  opadowo  –  roztopowych  z  ulic,  placów i  parkingów oraz  czyszczenie  wód poprzez

separator i odprowadzenie oczyszczonych wód do kanału Lubaskiego. Za prace projektowe

poniesiono koszty w kwocie 25.705zł. 

5. ze  środków  funduszu  sołectwa  Sławno  zakupiono  i  zamontowano  wiatę  przystankową.

Utwardzono również plac pod wiatą, koszt tych robót wyniósł łącznie 6.997 zł 

6. pozostałe inwestycje to:

-  budowa  Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  na  Składowisku  Odpadów

w  Sławienku – 15.494,84zł. W ramach PSZOK-u znajduje się 12 pojemników na odpady zbierane

selektywnie i 2 pojemniki na odpady niebezpieczne. 

- doposażono plac zabaw przy SP w Jędrzejewie – fundusz sołecki – 11.205,30zł (kolejka linowa oraz

urządzenie do ćwiczeń)
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- zakupiono  i zamontowano piec c.o. w przedszkolu w Kamionce – 4.000zł

- wykonano szamba przy budynku komunalnym kamionka 44 – 6.363,64zł i szambo przy świetlicy

w Kruteczku – 6.228,31zł

-  zmodernizowano c.o.  w  świetlicy  w Stajkowie  (nowa instalacja  c.o.  z  rur  miedzianych  i  nowe

grzejniki) – 24.768,29 zł

-  w  ramach  funduszu  sołeckiego  zagospodarowano  teren  przed  świetlicą  w  Kamionce  poprzez

wykonanie wiaty rekreacyjnej o konstrukcji drewnianej – 14.702zł

- ze środków funduszu sołeckiego wykonano klimatyzację pomieszczenia kuchni w świetlicy wiejskiej

w Sokołowie – 6.980zł

- zakupiono i wdrożono program STW (środki trwałe, inwentaryzacja) w Urzędzie Gminy w Lubaszu –

6.309,51zł

Do materiału sprawozdawczego z wykonania budżetu dołączone jest również sprawozdanie roczne

z działalności  instytucji kultury  za 2015 rok zawierające rozliczenie kosztów finansowych, dotacje

z  budżetu  gminy  i  pozyskanymi  wpływami  własnymi.  Łączne  przychody  957.373,98zł  koszty

959.544,77zł dotacja z budżetu gminy  734.800zł i uzyskane przychody własne w wysokości ponad

185 tys. zł. Koszty imprez kulturalnych 132135,75zł; wydatki celowe 219.969,13 zł - sekcje gołębi,

sekcje  wędkarskie,  działalność  zespołów  Lubaszanki,  Borówczank,   Chili,  Triatlon  (25.671zł)  raty

kredytu - 50tys. ( zadłużenie 31.03.2016r. - 280.497zł); odsetki kredytu – 21.851zł  

Koszty związane z wypoczynkiem – 156.012,98zł ( zakup domków campingowych – 41.900zł  w tym

20 tys. z budżetu gminy) 

Biblioteka 144.000 zł dotacja z budżetu gminy, a 8.853 zł dotacja na zakup nowości wydawniczych 

Informacja  o  stanie  mienia  komunalnego  zawiera  zasadnicze  dane  o  aktywach  gminy  –  grunty

o łącznej powierzchni 407.95.62ha i wartości księgowej 5.121.986,36zł  (przedstawiony jest podział

na grunty rolne, lasy, rekreacyjne, budowlane). 

Przedstawione  są  zmiany  nie  tylko  w  zakresie  gospodarki  gruntami  (sprzedaż,  zamiana,  kupno,

podział, nieodpłatne nabycie), ale również gospodarowanie środkami trwałymi (a więc zwiększenie

środków trwałych na skutek przyjęcia ich na stan w wyniku prowadzonych inwestycji, nieodpłatnych

przekazań, czy zmniejszenie na skutek sprzedaży, likwidacji). Łączna wartość środków trwałych na

dzień  31  grudnia  2015  roku  (budynki,  budowle,  środki  transportu,  urządzenia  techniczne)  –

49.416.734,34zł

Wyniki porównawcze do 2014 roku

                                                                                                2015                          2014
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- udział dochodów własnych w ogólnej strukturze        40,77%                     37,50%                   (+3,27%)

- zaległości z tytułu opłat i podatków lokalnych         626.185,82zł               672.103,91zł          (-6,83%)

- struktura wydatków (bieżące, majątkowe)                91,77%/8,23%               95,57%/4,43%

- kwota wydatków majątkowych                            1.942.121,51zł               1.006.893,02zł     (wzr.92,9%)

- finansowanie inwestycji                                              

                 środki własne                                           1.659.969,51zł             473.801,02zł      (wzr.3,5kroty)

                 kredyty                                                            90.000,00zł             440.000,00zł

                 dotacje unijne                                               192.152.00zł              38.092,00zł

- dochody ogółem (wykonanie)                            23.889.453,20zł        23.892.872,49zł

- wydatki ogółem (wykonanie)                              23.605.626,77zł        22.725.473,53zł

- wydatki bieżące (wykonanie)                              21.663.505,26zł         21.718.580,51zł

- spłaty kredytów i pożyczek                                     670.314,00zł           1.5444.015,00zł

  w tym unijne                                                             277.865,00zł               838.178,00zł

              pozostałe kredyty i pożyczki                       392.449,00zł               705.837,00zł 

                                                                                    (umorzenie36.580zł) 

-dopuszczalne wskaźniki spłaty zobowiązań              6,11%                             6,59%

- wykonanie wskaźnika spłaty zobowiązań                 4,20%                           8,14%

                                                                                  (z wyłącz. unij.3,03%)    (z wyłącz. unij.4,63%)   

- zadłużenie                                                    11.476.047,63zł                                  11.900.789,63zł

                                                                                   ( 48,04%)                                          (49,81%) 

Dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań ustalony dla gminy na 2016 rok to 4,47%

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który powiedział, że Komisja Rewizyjna na

swoim  posiedzeniu  w  dniach  04  i  29   marca,  05  i  21  kwietnia  br.  rozpatrzyła  sprawozdanie

finansowe,  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2015r.  wraz  z  uchwałą  Nr  SO.-

0954/18/PI/2016  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  08

kwietnia 2016 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lubasz za 2015 rok

oraz informację o stanie mienia komunalnego. Po szczegółowym zapoznaniu się z dokumentami oraz

po przeprowadzonej kontroli, badania sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 rok wraz

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, sprawozdania finansowego i informacji o stanie mienia,

Komisja  Rewizyjna  wnosi  o  udzielenie  absolutorium Wójtowi  Gminy  Lubasz  za  2015.  Pan  Jacek

Michalak przedstawił także opinię Regionalnej Izby Obrachunkowe z dnia  06 maja 2016r.  sprawie

wniosku Komisji Rewizyjnej uznając, że jest on należycie uzasadniony. 
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 DYSKUSJA

Józef Cichorek –stwierdził, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska po zapoznaniu się

ze sprawozdaniem nie wniosła żadnych zastrzeżeń. Wydała pozytywna opinie o wykonaniu budżetu,

dlatego wnosi o udzielenie absolutorium i zatwierdzenie sprawozdania.

Magdalena Janc - Węglewska stwierdziła, że miło było słuchać, że struktura budżetu tak pomyślnie

się ukształtowała. Radni zaznajomili się też ze sprawozdaniem i wnioskuje  w imieniu swoim i całego

składu Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych o przyjęcie sprawozdania i udzielenie

absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz. 

Andrzej Buśko - Komisja Rozwoju Gospodarczego stwierdza, że budżet został wykonany prawidłowo,

dlatego  jako  Przewodniczący  tej  komisji  wnoszę  o  zatwierdzenie  sprawozdania  i  udzielenie

absolutorium Wójtowi. 

Wobec braku chętnych w dyskusji  Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Lubasz  za

2015 rok

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – za – jednogłośnie (głosowało 13 obecnych na sali radnych) 

Uchwała Nr XX/160/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta

Gminy Lubasz za 2015 rok.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – za – jednogłośnie (głosowało 13 obecnych na sali radnych) 

Uchwała Nr XX/161/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Po podjęciu  powyższych  uchwał  Przewodnicząca Rady  Gminy  złożyła  Wójtowi  życzenia  i  kwiaty,

a pozostali  obdarzyli  Wójta gromkimi  brawami.  

Wójt  Gminy zabierając  głos podziękował za udzielenie  absolutorium. Stwierdził,  że  absolutorium

udziela się Wójtowi, ale jest to praca wszystkich, dlatego dziękuje wszystkim – Pani  Skarbnik Gminy,

Wice skarbnik, Pani Sekretarz, wszystkim pracownikom - bo oni w szczególności realizują budżet,
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sołtysom, radom sołeckim i wszystkim pozostałym kierownikom  jednostek budżetowych oraz także

tym niesformalizowanym, ale zaangażowanym osobom biorącym czynny udział w życiu gminy.

PRZERWA 14:05 – 14:15

Ad.3 podjecie uchwał w sprawie 

Ad.3.1. sprzedaży działek w obrębie wsi Sokołowo

Temat  omówił  Pan  Adam  Ratajczak.  Nieruchomość  składająca  się  z  działek  nr  306/2  i  306/10

o  powierzchni  0,0632  ha  położona  w  Sokołowie  stanowi  własność  Gminy  Lubasz.  W  ewidencji

gruntów przedmiotowe działki oznaczone są jako droga. Sprzedaż nieruchomości może odbyć się

w  drodze  bezprzetargowej  na  podstawie  ustawy  z  dnia  21  sierpnia  1997  roku  o  gospodarce

nieruchomościami,   ponieważ  może  ona  poprawić  warunki  zagospodarowania  nieruchomości

przyległej ( działka nr 306/7 ) stanowiącej własność osoby, która zamierza tę nieruchomość nabyć.

Działki nr 306/2 i 306/10 nie mogą być zagospodarowane jako odrębna nieruchomość ze względu na

parametry, kształt i konfigurację. Działka nr 306/2 jest nieprzejezdna, nie ma wykonanego zjazdu na

drogę gminną (działka nr 185/2), a ponadto jej szerokość  jest niewystarczająca do poruszania się

pojazdów bez ingerencji w działki sąsiednie. Z kolei działka nr 306/10 nie posiada bezkolizyjnego

dostępu  do  drogi  publicznej  z  uwagi  na  opisaną  powyżej  nieprzejezdność  i  niefunkcjonalność

potencjalnego  przejazdu  przez  działkę  nr  306/2.  Obie  działki  nr  306/2  i  306/10  położone

w Sokołowie stanowią nieruchomość zapisaną w księdze wieczystej PO2T/00018641/8. Sprzedaż ich

może poprawić warunki gospodarowania nieruchomością sąsiednią. Następnie Pan Adam wskazał

działki na mapie i odczytał projekt uchwały.

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XX/162/16  stanowi załącznik do protokołu.

Ad.  3.2. określenia zasad udzielenia i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko

kierownicze oraz ustalenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli

obowiązujących w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lubasz 

Projekt uchwały omówił Dyrektor GZOSZiP Ryszard Bilski. Zgodnie z zapisami art. 42 ust. 7 ustawy

z dnia 26 stycznia 1982 r. Kart Nauczyciela organy prowadzące szkoły lub placówki określają między

innymi tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli szkół i zasady udzielania zniżek dla

nauczycieli  pełniących funkcje kierownicze oraz  zasady rozliczania  tygodniowego obowiązkowego

wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla
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stanowisk  o  różnym  tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin.  Powyższe  reguluje  projekt

uchwały. Nadmienił, że poprzednia uchwała w tej sprawie podjęta była w dniu  28 sierpnia 2002 r.

Następnie projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XX/163/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.3. zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Krucz na lata 2008-2018

Projekt uchwały omówiła Pani Liliana Helwich. Plan Odnowy Miejscowości Krucz jest dokumentem,

który  będzie  służył  jako  punkt  odniesienia  dla  działań  o  charakterze  rozwojowym  wsi  Krucz.

Przedstawia  on  sytuację  ekonomiczno-społeczną,  formułuje  cele  i  zawiera  opis  priorytetowych

zadań do realizacji  w przeciągu najbliższych ośmiu lat, ponadto wskazuje kierunki zaangażowania

środków funduszy strukturalnych i środków własnych gminy. Plan Odnowy Miejscowości Krucz został

oparty na założeniach ujętych w Strategii Rozwoju Gminy Lubasz, Wieloletnim Planie Inwestycyjnym,

Studium  uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  i  wniosków  wynikających

z  konsultacji  społeczno-gospodarczych.  Plan  Odnowy  Miejscowości  Krucz  został  wcześniej

uchwalony przez zebranie wiejskie. Plan Odnowy Miejscowości jest dokumentem niezbędnym do

aplikowania  m.  in.  o  wsparcie   z  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  czy  też  programów

dofinansowanych ze środków Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego. Zebranie

wiejskie  wprowadziło  zmiany do obowiązującego planu  odnowy dla  wsi  Krucz.  Pani  Liliana Plan

Odnowy Wsi odczytała.

Pytań nie było.

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XX/166/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.4. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umów użyczenia na okres 5 lat działek 131/2

i 161/2 położonych w Antoniewie.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Z-ca  Wójta  Grażyna  Graj.  Działki  o  nr  131/2  i  161/2  położone

w Antoniewie zajęte są pod drogę gminną Antoniewo – Krucz. Stanowią własność prywatną Państwa

Ireny i Eugeniusza Niezborała oraz Pana Andrzeja Grześ. Droga gminna ma zostać zmodernizowana –

nawierzchnia gruntowa ma zostać utwardzona na całej długości drogi. O środki na tą modernizację

samorząd Gminy złożył  wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Właściciele gruntów
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wyrażają  zgodę  na  użytkowanie  ich  gruntów  przez  gminę  oraz  zgadzają  się  na  ich  bezpłatne

przekazanie  na  mienie  Gminy  po  przeprowadzeniu  stosownej  procedury.  Instytucja  zarządzająca

programem zobowiązała jednak gminę do formalnego udokumentowania poprzez umowę użyczenia

władania  tym gruntem przez  cały okres  trwałości  projektu tj.  5 lat.  Z-ca Wójta projekt  uchwały

odczytała.

Pytań nie było.

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XX/167/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.5. zmian w budżecie 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Elżbieta Ratajczak, która powiedziała, że zmiany dotyczą:

W zakresie dochodów 

Zwiększenie dochodów z tytułu:

1. dotacji celowej na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych, o których mowa w ustawie o 

pomocy społecznej- 18.000,00 zł – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego z dnia 18 

maja 2016r.,

2. dotacji celowej na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, o których

mowa w ustawie o pomocy społecznej- 2.500,00 zł – zawiadomienie Wojewody 

Wielkopolskiego z dnia 18 maja 2016r.,

3. sprzedaży złomu (sołectwa ) – łącznie 1.204 zł ( soł.Stajkowo- 960 zł i soł.Klempicz – 244 zł) z 

przeznaczeniem na koszty energii  elektrycznej i utrzymania zieleni.

W zakresie wydatków

Zmniejszenie limitu wydatków z poz. gazyfikacja wsi II etap – 273.000 zł ( umniejszenie po 

przeprowadzonym postępowaniu przetargowym)

Zwiększenia limitów na:

1) pracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę sieci wodociągowej w 

miejscowości Krucz i Kruteczek – 80.000 zł,

2) rozbudowę oświetlenia drogowego w gminie –82.000 zł,
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3) konserwację oświetlenia drogowego ( dowieszenie opraw na istniejącej sieci 

elektroenergetycznej) - 68.000 zł,

4) remont świetlic wiejskich UG (świetl.Kamionka) – 3.000 zł, 

5) modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz 

(opracowanie dokumentacji kosztorysowej) - 40.000 zł.

Ponadto na wnioski jednostek dokonano zmian w zakresie planów finansowych placówek 

oświatowych i GOPS, w planie Urzędu Gminy ( dot.wydzielenia dochodów i wydatków gospodarki 

leśnej, zmian paragrafowych w rozdz.OSP i gosp.komunalnej) oraz środków do dyspozycji sołectw.

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono.

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XX/164/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.6. zmian w WPF

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych  zmianach zarządzeniem nr 39/2016 Wójta Gminy

Lubasz z dnia 28 kwietnia 2016r. Oraz uchwałą z dnia dzisiejszego.  Dokumentami tymi zwiększono

dochody ogółem o 711.176,42 zł, w tym dochody bieżące o 709.972,42 zł -z tytułu dotacji celowych

i  dochody  majątkowe o  1.204,00 zł(sprzedaż  sołectwa).  Wydatki  ogółem zwiększyły  się  również

o  711.176,42  zł,  w  tym wydatki  bieżące  o  782.176,42  zł,  a  wydatki  majątkowe  zmniejszyły  się

o  71.000  zł.  Łączny  plan  dochodów  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień  25  maja  2016r.

ukształtował się na poziomie 25.748.891,42 zł, w tym dochody bieżące 25.241.158,42 zł i dochody

majątkowe 507.733,00 zł.

Łączny plan wydatków budżetu gminy, po zmianach wynosi 26.179.584,52 zł, w tym wydatki bieżące

24.021.765,67 zł  i  wydatki  majątkowe 2.157.818,85 zł.  Przychody i  rozchody budżetu gminy nie

uległy zmianie i wynoszą odpowiednio 814.693,10 zł i 384.000 zł. Planowana kwota długu na koniec

2016r. nie zmienia się i wynosi 11.592.047,63 zł. Wykaz przedsięwzięć do WPF  został uaktualniony

i dostosowany do możliwości finansowych zarówno bieżącego roku jak i lat następnych.  Weryfikacja

przedsięwzięć  nastąpiła  w  zakresie  wydatków  majątkowych  tj.  w  2016r.,  zgodnie  ze  zmianami

budżetu, zmniejszono nakłady o 273.000 zł na gazyfikację –II etap (po przeprowadzonym przetargu).
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Ponadto  zwiększono  limit  2017r.  w  zakresie  budowy  i  przebudowy  dróg  wiejskich  i  chodników

w gminie o 150.000 zł. Wymienioną kwotę zabezpieczono na realizację przebudowy odcinka drogi

gminnej  w  Kamionce  bezpośrednio  łączącej  się  z  drogą  powiatową  Sokołowo-Kamionka.

Jednocześnie  zmniejszono  o  150.000  zł  zbyt  wysoki  limit  ustalony  na  projekt  „Budowa  drogi

Antoniewo-Krucz”. Następnie Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono.

Głosowanie – jednogłośnie za                                            (obecnych 14 radnych) 

Uchwała nr XX/164/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4. In  terpelacje i zapytania radnych.

Marek Wicher – zgłosił wniosek o wykonanie oznakowania na całym Osiedlu Gorajskim w Lubaszu,

ponieważ często dochodzi tam do kolizji.

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni tym razem nie otrzymali zestawienia. Przekazane

zostanie ono przed następną sesją.  

Uwag, ani pytań  nie zgłoszono.

Ad. 6.   Wolne wnioski i informacje.

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu Marcin Kroczyc  powiedział, że dzisiaj jest święto

Wójta,któremu pogratulował. Ma dwa prezenty dla Przewodniczącej Rady Gminy oraz takie same dla

pozostałych  radnych  (poprosił  Pana  Pawła  Strawę  o  ich  rozdanie  po  sesji,  by  nie  robić  teraz

zamieszania – są to dwa orzeczenia sadu administracyjnego, które stanowią załącznik do protokołu)

Następnie  zwrócił  się  z  pytaniem  do  Przewodniczącej  Rady  Gminy  –  kto  z  imienia  i  nazwiska

odpowiada za przestrzeganie prawa w Gminie Lubasz? Poprosił, by odpowiedzi udzielić na piśmie na

adres domowy ul. Winiary 1 64-720 Lubasz.

Ad. 7 Zakończenie obrad.          

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła Obrady XX sesji Rady Gminy Lubasz.

Sesja zakończyła się o godz. 15:20

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Jacek Michalak
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